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Milí občané HradčovicLhotky,
naše děti mají již nějaký pátek po letních prázd-
ninách a  většina nás, pracujících, po  dovole-
ných. Tak jak jsem vám v  posledních listech 
přál šťastný návrat z  dovolené, tak si myslím, 
že se mé přání i  splnilo. Tedy alespoň dou-
fám, protože jsem nezaznamenal žádné nega-
tivní informace, že by tomu bylo jinak. Možná 
mnohé z vás, kteří čtete mé články pravidelně, 
překvapí, že začnu trochu jinak. Chtěl bych vás 
seznámit s věcmi, které se zastupitelstvem plá-
nujeme ještě do  konce roku, ale také na  rok 
příští. Neustále se mluví o  domu pro seniory, 
který by měl vyrůst mezi Jednotou a  Slovác-
kou hospodou. Aktuálně jsme ve fázi projektové 
dokumentace, ale také jednáme s  dotačním 
poradcem o  financování celé stavby. Je třeba 
na  rovinu zmínit, že bez výrazné dotace nebu-
deme schopni dům pro seniory postavit. Dal-
ším plánovaným velkým projektem je zateplení 
a přístavba naší školky, na kterou bychom rádi 
také získali dotaci. Bohužel musím konstato-
vat, že bez podpory státu nebo dotačních titulů 
Evropské unie se při dnešních cenách neobe-
jdeme. Další akcí, na  kterou jsme již vypsali 
výběrové řízení, je nová výsadba v centru obce 
pod kostelem a v jeho okolí, a také v místní části 
Lhotka pod knihovnou, nad domem, který využí-
vají myslivci, i v okolí kapličky sv. Barbory. Snad 
konečně začneme i s výsadbou školní zahrady 

pod základní školou. Tato výsadba by měla 
navazovat na pozemky, kde plánujeme dům pro 
seniory, takže zahrada nebude pouze školní, ale 
bude určená pro širokou veřejnost jako místo 
klidu a  pohody. Dále pokračujeme i  na  akci 
vodovod a cyklostezka do průmyslové zóny, kde 
již máme zažádáno o stavební povolení, a sou-
časně máme i vysoutěženou firmu na výstavbu 
vodovodního řádu. Tyto práce by snad měly začít 

ještě tento rok. Také opětovně žádáme o dotaci 
na  výstavbu kabin na  fotbalovém hřišti. Dále 
máme podanou žádost na  rekonstrukci prv-
ního patra v naší školce, kde bychom chtěli zre-
konstruovat toalety, elektroinstalaci, kuchyňku 
a podlahy. Aktuálně čekáme na vyjádření Mini-
sterstva pro místní rozvoj, zda budeme podpo-
řeni. V neposlední řadě bychom chtěli požádat 
o dotaci na další sběrná místa. Jedno by mohlo 
být u železničního přejezdu u vlakového nádraží 
a  další vedle bytovky na  Lhotce. Toto jsou asi 
hlavní akce, které nás čekají v nejbližších měsí-
cích, není ovšem vyloučeno, že ještě některé 
přibydou, protože dotační výzvy jsou těžce 
předvídatelné. 

Odpadové hospodářství
S rostoucími cenami svozu odpadů rostou náklady 
na  jejich svoz i  obci HradčoviceLhotka. Abych 
vás všechny nevystrašil; pro příští rok neplánu-
jeme navýšení cen za svoz odpadů. Ačkoliv jsme 
o tom se zastupiteli ještě nemluvili, pevně věřím, 
že se všichni na výši poplatku shodneme. Spíše 
chci apelovat na  všechny občany, aby opravdu 
důsledně přemýšleli, kam jaký odpad vyhodí. 
Nejedná se jenom o plast, papír, sklo a plechovky 
neboli železný odpad.Oprava cesty ve Lhotce.

Slovo starosty
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Do  komunálního odpadu (popelnic) nepatří bioodpad ani smetí z  chod-
níků či komunikací. Je potřeba si uvědomit, že komunální odpad se platí 
za tunu. Když se tam vhodí suť, tráva, sklo atd., popelnice má mnohem 
větší váhu, než když do ní vhodíte klasický komunální odpad z domác-
ností. Nebudeme-li snižovat váhu odvážených popelnic, bude nutné navý-
šit poplatky za svoz domovního odpadu. Jenom podotýkám, že veškerý 
odpad, ať už stavební, bioodpad, sklo, plast, papír, železo, pneumatiky, 
nebezpečný odpad, dřevo i elektrozařízení je možné odevzdat ve sběrném 
dvoře. Všechny prosím o velmi důkladnou separaci, jinak bude dosavadní 
výše poplatku neudržitelná a dojde k jeho navýšení. Prosím každého z nás 
o zamyšlení, co všechno dávám, nebo dáváme do popelnic, jestli to není 
možné uložit na sběrný dvůr nebo sběrné místo. Ona je totiž jenom jedna 
rovnice. „Co špatně vyhodíš, tak si také zaplatíš.“ Poté, co se tyto odpady 
začnou vozit někam do spalovny, se možná budeme kolektivně divit, až 
budeme za odpad vybírat 1500 Kč na osobu. 
Abych však nebyl jenom kritický, v naší obci se událo i mnoho pozitiv-
ního, to si můžete prohlédnout na dalších stranách Hradčovských listů. 
Za sebe bych chtěl opět všem spolkům, jednotlivcům, ale také zastupi-
telům obce za jejich nekončící práci pro naši obec poděkovat. Opravdu si 
to všichni zaslouží. Také se trochu omlouvám, že nepíši článek, na který 
je většina z vás zvyklá, ale odpadové hospodářství a netřídění odpadu je 
velký problém a každý by se měl snažit nejenom dobře separovat, ale 
hlavně toho odpadu co nejméně vytvářet. Nerad bych poslouchal, že sta-
rosta nám zdražil popelnice. Ne, zdražujeme si je většinou sami tím, že 
do nich házíme vše bez rozmyslu. Všem, kteří samozřejmě zodpovědně 
třídí, se za  svůj článek omlouvám. Abychom žili v  krásném prostředí, 

musíme pro to něco udělat a ne se jenom spolehnout na  to, že se to 
zasype, kde to nevidíme. 
Přeji Vám krásné prožití podzimních dnů a  současně se těším na  další 
setkání pořádané ať už obcí HradčoviceLhotka, tak i  spolky, které v  obci 
působí. Všem, kteří si alespoň část mého článku vezmou k srdci, moc děkuji.

A. Ondrůšek – starosta obce

Opět v lavicích ve školním roce 2023–2024
Září – první měsíc školního roku, měsíc částeč-
ného „hájení“ a adaptace po dlouhých prázd-
ninách uplynul opravdu rychle. Všichni, jak 
žáci, tak zaměstnanci školy do  něj jako vždy 
vstupovali s  mnoha otazníky. Jaký bude? Co 
nového nás čeká? Na  první otázku si s  jisto-
tou odpovíme až v červnu. Odpovědi na otázku 
druhou se začínají pomalu ale jistě vynořovat 
z mnoha ne příliš srozumitelných a často proti-
chůdných výroků našeho (MŠMT) ministra.

Tato komunikace bohužel probíhá skrze média, 
a  ta mnohdy dobrou službu nedělají. Cílem 
není objektivně informovat, nýbrž „šokovat“, 
a  tím přitáhnout čtenáře. „…Zastavíme růst 
počtu učitelů…“, „…propustíme tisíce nepe-
dagogických pracovníků (kuchařky, škol-
níky, uklízečky)…“, „…zvýšíme počet žáků 
na  třídu, zvýšíme přímou vyučovací povin-
nost učitelů…“, „…omezíme asistenty peda-
goga, omezíme finance na  pomůcky, budeme 

spojovat malé školy…“, a především „…uči-
telé dostanou 130 % průměrné mzdy…“ Tak 
bych mohl ještě na  několika řádcích pokra-
čovat. Takovéto výroky moc jistoty a  klidu 
do práce nepřináší. Avšak při pohledu na Ukra-
jinu či Izrael se nic, co by výrazně ovlivnilo naše 
životy, vlastně neděje a skutečné starosti, kte-
rými bychom se měli zatěžovat, vypadají jinak.
Konec školního roku byl jako vždy i  louče-
ním s  našimi páťáky. Tentokrát se rozešli 
jenom do  tří různých škol v Uherském Brodě. 
Na  „sportovku“ Pod Vinohrady, na  Mariánské 
náměstí a  největší skupina je na  naší spá-
dové škole Na  Výsluní. Tam jsme se předem 
dohodli, že všechny děti z  naší školy budou 
v  jedné třídě, a  doplní je děti z  Havřic. Tato 
dohoda a předchozí exkurze ve škole byly pro 
mnohé rodiče argumentem, proč dát své dítě 
zrovna sem. Přeji všem dvaceti našim bývalým 
páťákům úspěšnou a rychlou adaptaci na nové 
prostředí. 
Konec a  začátek jdou většinou ruku v  ruce. 
A nejinak je tomu ve škole. Páťáci nás opustili 
a od září jsou tu naši noví prvňáčci. Letos jsme 
naštěstí nemuseli řešit razantní úbytek počtu 
dětí jako loni, protože nastoupil úplně stejný 
počet žáků. V první třídě se tradičně sešly děti 
ze všech obcí naší farnosti. Po  devíti z  Hrad-
čovic a  Drslavic a  dva z  Veletin. Prvňáčkům 
hlavně přeji, aby je neopustilo počáteční nad-
šení, a rodičům dostatek trpělivosti, pochopení 
a reálná očekávání od svých dětí.

Výsadba v centru obce.

První školní den.
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Období hlavních prázdnin vypadalo ve  škole 
podobně jako roky předchozí. Byl zde čilý 
ruch. Ne proto, že by se stavělo a  opravo-
valo, ale proto, že tu opět probíhaly „příměst-
ské tábory“. V  minulých letech jsme tábory 
financovali z  „dotačních peněz“. Letos bohu-
žel žádná dotace na pořádání podobných akcí 
nebyla vypsána, a  proto jsme se rozhodli, že 
vše zorganizujeme ve  vlastní režii. Poně-
vadž to není činnost zisková, musel nejdříve 
zřizovatel školy souhlasit s  dofinancováním 
akce.  V  červenci a  srpnu proběhly pro naše 
žáky z  původně pěti nabízených tři týdenní 
běhy. Táborů se opět zúčastnila většina dětí 
ze školy, z toho někteří opakovaně. Rodiče tak 
měli pro své děti zajištěno hlídání a  zajímavý 
program od 7 do 15 hodin. O přípravu stravy 
pro děti se tentokrát podělila mateřská škola, 
pan Martin Macháček z restaurace U Černého 
Janka a restaurace Monde v Uherském Brodě. 
Dle závěrečného vyúčtování naše obec podpo-
řila tábory částkou 30 626 Kč.
Ve  školním roce 2023–2024 navštěvuje 
školu 83 žáků. Další čtyři naši žáci se vzdě-
lávají v  zahraničí. Jak už jsem zmínil výše, je 
to identický počet jako v  minulém školním 
roce. Z Hradčovic je 46 žáků, 28 z Drslavic a 9 
z Veletin. Chlapců je 44 a děvčat 39.
Pedagogický sbor naší školy je již delší dobu 
relativně stálý. K  1. září však jedna změna 
nastala. Posílila nás paní učitelka Jana Hanáč-
ková, která je naší zaměstnankyní toho času 
na  rodičovské dovolené. Na  rodičovské dovo-

lené stále zůstává, ale v  rámci projektu KPPP 
financovaného z OP JAK bude na část úvazku 
zastávat pozici speciální pedagožky. Třídní 
učitelkou dvaceti prvňáčků je paní učitelka 
Andrea Jasenská. Druhou třídu s  jedenácti 
velmi živými žáky má na  starosti paní uči-
telka Kateřina Mazůrková a třetí s devatenácti 

žáky paní učitelka Veronika Jančová. Třídní 
učitelkou sedmnácti čtvrťáků je paní učitelka 
Jitka Vyskočilová a o 5. třídu s šestnácti žáky 
se stará paní učitelka Michaela Bachůrková. 
O  zázemí pro žáky i  pedagogy pečují paní 
Zdenka Hrubošová a paní Jana Došková.
Nedílnou součástí školy je i školní družina. Děti 
mohou trávit čas ve  školní družině jak před 
začátkem vyučování, tak po  jeho konci. Naši 
družinu tvoří dvě oddělení pod vedením vycho-
vatelek paní Petry Šmídové a  slečny Martiny 
Uherkové. Rodiče mohou pro své dítě zvolit 
pobyt v družině nebo si vybrat ze široké nabídky 
zájmových kroužků. V  tomto školním roce se 
žáci mohou přihlásit do  pohybových aktivit, 
kroužku včelařského, keramického, výtvarného, 
Šikuly, flétny, kytary, angličtiny hrou, logope-
dického, dramatického nebo hudebně-pohybo-
vého. V  kroužcích děti vedou jak zaměstnanci 
školy, tak již tradičně i externisté. Pod taktovkou 
paní Zuzany Zverbíkové vznikla a  vzniká řada 
nádherných keramických výrobků. S včelařením 
děti seznamuje pan Jiří Stuška a hru na kytaru 
vyučuje naše malé kytaristy pan Jakub Smítal 
z Uherského Brodu. Po ukončení vyučování paní 
učitelky navíc pracují s  dětmi se specifickými 
vzdělávacími potřebami a  těmi, kdo to zrovna 
potřebují, v  hodinách doučování. Součástí roz-
vrhu naší školy je tradičně i  nepovinný před-
mět Římskokatolické náboženství. První, druhý, 
čtvrtý a  pátý ročník vyučuje paní katechetka 
Ludmila Gregůrková, třetí ročník pan farář Jaro-
slav Kapuš.

Bez projektových financí to bohužel dnes nejde, 
takže pár slov i  k nim. O projektu KPPP jsem 
se již zmínil. Díky němu máme ve škole spe-
ciální pedagožku. Projekt „Učíme se podnika-
vosti“ sice již skončil, ale i tak ho jistě všichni 
znáte. Páťáci se každoročně snaží vymyslet 
nějaké činnosti, které by jim přinesly finanční 

zisk. Jenom namátkou připomenu palačinky, 
jablečný mošt, sušená jablka, šípkový čaj, 
levandulové pytlíčky nebo třeba perníčky při 
rozsvěcování vánočního stromu. Jak se ziskem 
naloží, je už na nich samotných. Většinou jsou 
to nějaké dobroty, ale pravidelně si vzpome-
nou i  na dobročinnost. Jednou za měsíc nám 
do školy přivezou čerstvé mléko nebo mléčné 

výrobky z Javorníku (Mléko 
do škol) a v té samé perio-
dicitě ovoce, zeleninu nebo 
šťávu (Ovoce a  zelenina 
do  škol). V  Recyklohraní 
stále sbíráme baterie, 
elektrospotřebiče a tonery, 
dále použitý olej a  papír. 
Děkujeme všem, kteří 
nám v  prvním říjnovém 
týdnu balíček s  papírem 
přinesli!  V  červnu minu-
lého školního roku nám 
skončil projekt tzv. „Výzva 
č. 80“, který zajišťoval 
žákům bezplatné posky-
tování doučování, některé 
kroužky, práci speciál-
ního pedagoga a  nákup 
materiálů pro tyto akti-
vity. Od září jsme zapojeni 
v novém projektu, který je, 
stejně jako speciální peda-
gog, financován z OP JAK. 
Díky němu můžeme mít 

školního asistenta, finance na  další vzdělá-
vání, doučování žáků a nákup materiálů, které 
s touto činností souvisí.
Děkuji všem, kteří se jakkoli podílí na činnosti 
školy, a  přeji jim mnoho energie, trpělivosti 
a hlavně zdraví ve školním roce 2023–2024. 

J. Hruboš

Příměstský tábor.

Sportovní dopoledne.
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Tak jako nás v  loňském školním roce dopro-
vázely pohádkové postavy Pat a Mat, tak nás 
v tomto školním roce bude doprovázet zdatný 
hasič Péťa. Rozhodli jsme se, že se v  tomto 
roce více zaměříme na to, aby děti měly dobré 
povědomí o  integrovaném záchranném sys-
tému, o  významu povolání jak hasičů, tak 
i policistů a záchranářů, aby si děti jejich práce 
vážily, a  také se chceme výrazněji zaměřit 
na rozvoj fyzické zdatnosti u dětí. Rádi bychom 
pokračovali ve  spolupráci s  místními dobro-
volnými hasiči, HZS a ZZS v Uherském Brodě. 
Tímto zároveň patří poděkování panu Omel-
kovi a  panu Stuškovi, kteří nám každoročně 
do  těchto prostor umožní nahlédnout. Nejen 
děti, ale také rodiče přijali toto téma s nadše-
ním, takže se těšíme, co všechno během tohoto 
roku s hasičem Péťou zažijeme. 
V  tomto školním roce bude docházet 18 dětí 
do  třídy Zajíčků, kam chodí mladší děti a18 
dětí bude docházet do  třídy Veverek, kam 
chodí děti starší.
Měsíc září jsme zahájili velmi aktivně. Jenom, 
co jsme ve  školce přivítali nové děti, konalo 
se ve  školce hned první představení divadla 
Šikulka, na které se přišly podívat i děti z MŠ 
Drslavice. Nejmenší „školkáčky“ jsme slav-
nostně pasovali na  Zajíčky a  předškoláci už 
dokonce stihli navštívit dopravní hřiště. V pátek 
15. 9. jsme si užili malování v obci, kdy děti kří-
dami nazdobily cestu nejrůznějšími obrázky 
a dne 21. 9. jsme se společně se základní ško-
lou zúčastnili sportovního dopoledne na fotba-
lovém hřišti v  Hradčovicích, kde měli školáci 
připravené pestré disciplíny. Zapojili jsme se 
také do  události Den bez aut, který se konal 
22. 9. a vyrazili jsme na místní cyklostezku, kde 
děti plnily úkoly s hasičem Péťou a absolvovaly 

ROK S HASIČEM PÉŤOU V MATEŘSKÉ ŠKOLE

Návštěva MŠ u Zahrádkářů.

Výprava za skřítkem Podzimníčkem.

Den bez aut. Malování v centru obce.
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koloběžkové závody. Na  závěr byly odmě-
něny diplomem a  nějakou tou sladkostí. Dále 
jsme 25. 9. přivítali s  dětmi podzim výpravou 
za skřítkem Podzimníčkem, kdy děti šly podle 
fáborek a  plnily po  cestě nejrůznější úkoly. 
Hned den poté jsme navštívili také zahrádkář-
ský domek v Hradčovicích, kde jsme mimo jiné 
měli možnost shlédnout zajímavou ukázku, 
jak se lisují hrozny. Za  tuto exkurzi místním 
zahrádkářům moc děkujeme.
Za slunečného a větrného počasí proběhla Dra-
kiáda a Bramborfest. Oslavíme společně Den 
stromů, zahájíme plavecký výcvik na  Delfínu 
v Uherském Brodě a než se nadějeme, budeme 
ve školce oslavovat hody. Během podzimu nás 
čeká ještě spousta dalších dobrodružství, ale 
o těch Vám napíšeme zase příště. 
Přejeme všem krásné a usměvavé podzimní dny.

MŠ Hradčovice Dopravní hřiště.

BOUZOV, LOŠTICE, TROUBELICE
Ve středu 20. září navštívili naši senioři v rámci 
zájezdu tři města na severu Moravy. Celá akce 
byla finančně podpořena obcí. Zájem byl značný 
nejen ze strany Hradčovjanů, ale několik míst 
obsadili i senioři z Drslavic a Veletin. Pod vede-
ním paní Marty Čudové, paní Marie Poláškové 
a pana Jana Popelky byla cílem návštěva histo-
rické památky i cesta za výrobou dobré a kva-
litní čokolády. A nebyl by to zájezd seniorů, aby 
se nepočítalo i s místy na občerstvení, a také aby 
se něco nakoupilo domů. Vždyť „vítané“ k tako-
vým akcím neodmyslitelně patří a  po  návratu 
domů ostatní potěší.
A i když se odjezd stanovený na sedmou hodinu 
ranní o něco málo opozdil, vše se v dalším prů-
běhu zájezdu zvládlo a  proběhlo tak, jak bylo 
dopředu naplánováno. K  autobusu se s  námi 
přišel rozloučit i  duchovní správce naší far-
nosti, Otec J. Kapuš, který ač původně s  touto 
cestou počítal, nemohl s  námi nakonec jet. 
Všichni kolem osmé hodiny nastoupili do auto-
busu a vyjeli. Cesta už probíhala bez problémů. 
V  jejím průběhu jsme vyslechli základní infor-
mace o  místech, která navštívíme. Prvním 
z nich byl hrad Bouzov. Po příjezdu k němu jsme 
se sami mohli přesvědčit o  tom, proč je tento 
hrad právem označován za jeden z nejkrásněj-
ších, a to nejen v naší zemi, ale v celé Evropě. 
Jeho romantický vzhled dotváří malebné okolní 
lesy a příroda, hradní věž Hláska a barevné pro-
vedení zdí a  okenic, které ve  slunci svítí jako 
maják ukazující lodím cestu do  klidného pří-
stavu. Trasa prohlídky, kterou naši organizátoři 
zvolili, nás vedla přes vstupní bránu a  padací 
most do komnat a místností, které obýval vel-
mistr Řádu německých rytířů. Řádu, jemuž hrad 
od  r. 1696 až do  2. světové války patřil a  byl 
jím využíván. Téměř hodinovou prohlídku hradu 
jsme zakončili návštěvou hradní kaple, zbrojnice 
a zastavili jsme se u studny vyhloubené do skály 
a  hluboké téměř 50 metrů. Zbývalo jen málo 

času na společné foto na nádvoří před hradem. 
Následoval odjezd na oběd, který jsme měli při-
pravený v  nedalekých Lošticích v  restauraci 
U Coufalů. Výhodou jistě bylo, že stačila hodinka 
k tomu, aby se každý podle svého uvážení pro-
šel po středu města, neboť právě tam se nachá-
zejí místa, která jsme plánovali také navštívit. 
Hlavně pak podniková prodejna firmy vyrábějící 
olomoucké tvarůžky a syrečky.
Troubelice, městečko pro mnohé z  nás známé 
již z doby, kdy zde působil náš rodák, Otec Pavel 
Stuška a  kdy slávu Hradčovic zde šířil i  muž-
ský pěvecký sbor, který společně s  CM VINÁR 
tady před několika roky zpíval o vánočních svát-
cích, byly závěrečnou zastávkou výletu. V místní 
rodinné čokoládovně jsme na  úvod vyslechli 

povídání o  čokoládě, a  také jsme ji následně 
vařenou i horkou ochutnali. Navštívili jsme pro-
dejnu čokolády a  domů se vraceli s  nákupem 
dárkového balení kakaa a  kakaového nápoje, 
velkých či malých čokolád, sušeného ovoce, 
kosmetických výrobků z  čokolády a  dalších 
čokoládových dobrot.
Bylo už něco po páté odpolední, když bylo třeba 
se vydat na cestu domů. A ta, jako i celé naše 
cestování, proběhla v klidu a bezpečně. Možná, 
že právě díky konzumaci dobré a kvalitní čoko-
lády, protože je ověřenou skutečností, že před-
pokladem spokojenosti, dobré nálady a pohody 
je právě její chuť. A my jsme se stali ukázkovým 
příkladem.

 Jan Popelka
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Procházka 
po luhačovských 
pramenech

V pondělí 22. 4. 2023 se skupinka seniorek 
vydala na  jarní procházku po  lázeňských 
pramenech. 
V  Luhačovicích vyvěrá 17 minerálních 
kyselek a  1 sirný pramen. Jsou to čtvrté 
největší lázně v republice. 
Prameny mají slanou a železitou chuť. Pou-
žívají se k pitné léčbě, inhalacím i ke kou-
pelím v  lázeňských domech. Některé jsou 
volně přístupné veřejnosti. 
Při procházce lázněmi můžeme ochutnat 
těchto pramenů až osm. Kromě Vincentky 
i Amandku, Aloisku, Ottovku, Violu a Marii, 
pramen sv. Josefa, pramen Dr. Šťastného 
a Nový jubilejní.
Obdivovaly jsme přírodu jarních parků, 
květinovou výzdobu, barevnu a  unikátní 
architekturu Dušana Jurkoviče. Také nově 
opravenou kolonádu a  galerii, navštívily 
jsme kostel sv. Rodiny a  ochutnaly vodu 
léčivých pramenů. Těžko budete hledat jiné 
místo, které u vás vyvolá příjemnější pocity 
a spokojenost.
Můžeme souhlasit s tím, že lázně Luhačo-
vice patří k  nejkrásnějším místům v  naší 
republice. K  odpočinku jsme si vybraly 
jednu z  mnoha kaváren, které lázeňské 
město nabízí.
Po  procházce lázeňským centrem jsme 
využily nabídky restaurací a daly si chutný 
oběd. Žádná z nás nelitovala tak příjemně 
stráveného času. 

seniorky

Čtvrtý ročník Lhotského gulášfestu
První sobota v září patří už tradičně Gulášfestu 
na Lhotce. Na letošní, už 4. ročník, se ráno sjelo 
rekordních 11 kuchařských týmů. Kromě tradič-
ních účastníků se nově připojili mladí z hodové 
chasy, Lvíčata z Újezdce a Sjednotitelé. S vaře-
ním se začalo už v 9 hodin ráno, kdy proběhlo 
losování a  výdej masa. Na  přípravu hovězího 
guláše tak měli soutěžící pouze 4 hodiny, přesto 
většina byla ve  13 hodin připravena na  výdej. 
V průběhu dopoledne také naši členové dochys-
tali na  hřišti vše potřebné na  příchod stráv-
níků. S ohledem na umístění stanu jsme změnili 
pozici občerstvovacích stánků a díky nové vodo-
vodní přípojce přímo na  hřišti také umývací 
místo a toalety. Opět jsme řešili problémy s dál-
kovým přívodem elektřiny, přesto se vše poda-
řilo vyřešit a  areál hřiště mohl přivítat první 
zájemce o guláš. Tak snad se po vodovodní pří-
pojce na hřišti dočkáme příští rok i té elektrické.

Vstup na  akci byl opět volný, zájemci si mohli 
kupovat počty degustačních porcí dle svého 
uvážení. Pokud si však zakoupili minimálně 4 
porce, obdrželi hlasovací žeton a mohli tak spo-
lurozhodovat o  vítězi, který letos opět vzešel 
pouze z hlasování veřejnosti. 
Počasí nám letos zase přálo, gulášů byl dosta-
tek i  pro později příchozí a  kdo chtěl, mohl si 

dát sladkou tečku v  podobě palačinky, které 
na  místě připravovaly děti ze ZŠ. Pro děti zde 
byl taky nafukovací skákací hrad, který nám 
opět zdarma zapůjčila KDU-ČSL. Zájemci si 
mohli rovněž zakoupit domů sponzorský zvě-
řinový guláš, který jsme v  pátek uvařili v  naší 
hasičárně.
Odpoledne rychle uběhlo, a když jsme v 16.30 
hod. ukončili hlasování, napočítali jsme v  kra-
bičkách jednotlivých týmů celkem 214 odevzda-
ných hlasů. Na  třetím místě se umístili hasiči 
z  Hradčovic s  27 hlasy, druzí skončili hasiči 
z Drslavic s 29 hlasy a první místo už poněkoli-
káté patří Bistro týmu, který obdržel celkem 37 
hlasů. Vítěz letos nově obdržel i putovní dřevě-
nou trofej z dílny našeho člena Dominika.
Na závěr bych chtěl poděkovat všem našim tra-
dičním sponzorům. Velký dík patří taky vedení 
obce Hradčovice, které tuto akci spolupo-

řádá a podporuje, a  rovněž všem našim aktiv-
ním členům za přípravu a zdařilý průběh akce. 
Také díky všem soutěžícím, kteří předvedli své 
umění, a  vám všem, kteří jste přišli a  užili si 
odpoledne na  lhotském hřišti. Budeme se těšit 
i v roce 2024, kdy náš sbor bude slavit 70. výročí 
založení.

starosta SDH Lhotka
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Naše pravidelná setkávání jsme zakončili 
27. 6. 2023 posezením u  myslivecké chaty 
ve Veletinách. 
Po přivítání všech přítomných včetně pánů sta-
rostů z  Hradčovic i  Veletin a  výborném guláši 
Anežky Malinové, se rozproudila srdečná a živá 
zábava, ke  které přispěl velkým dílem harmo-
nikář pan Čuda. Kojetínkem zněl zpěv všech 
přítomných. 
Na kávičku a zákusky jsme se těšili všichni. Bylo 
to moc pěkné setkání. 
Taková přátelská posezení přispívají ke vzájem-
ným pěkným vztahům. 

seniorky

Kojetínek – posezení seniorů

Náš pan starosta oslovil seniorky, zda by byly 
ochotné upéct vdolečky na Den obce. 
V  časných ranních hodinách se v pátek 11. 8. 
2023 v  Chrástce sešla skupinka v  čele s  paní 
kuchařkou Švestkovou k přípravě těsta.
Před šestou hodinou byly už všechny prvotní 
práce dokončeny a po příchodu ostatních zapo-
čala samotná výroba a pečení tohoto tradičního 
slováckého pečiva.
Pod šikovnýma rukama žen se dílo podařilo 
a  následující den si na  nich mohli pochutnat 
návštěvníci slavnosti. 

seniorky

Pečení vdolečků

Úspěšná kynologická skupina v MS Hradčovice-Drslavice
Výcvik a držení loveckého psa není v dnešní době jednoduchá, 
a hlavně ani levná záležitost. Proto jsme rádi, že v našem mys-
liveckém spolku se nám daří počty lovecky upotřebitelných 
psů udržet na zákonem předepsaných stavech. 
V loňském roce uspěl na podzimních zkouškách Pavel Hodu-
lík se svou fenou českého fouska, Elis z Ucháče, a Pavel Slu-
nečka se psem, německým drátosrstým ohařem, Baronem 
z Korábku.
V  letošním roce prošel velmi úspěšně všemi druhy zkou-
šek pro ohaře Karel Sedláček starší se svým psem, českým 
fouskem, Lordem ze Šimárníku, a  čekají ho ještě vše-
stranné zkoušky. Největšího úspěchu dosáhl Pavel Slunečka 
s  českým fouskem Berenem od  Pálavských Vršků, který 
ve dnech 15.–17. 9. 2023 vyhrál 60. ročník Memoriálu Fran-
tiška Housky, jenž se konal v okrese Vsetín, v Kladerubech 
u Valašského Meziříčí. 
Rovněž se blýská na  lepší časy i  u  plemen na  norování 
a naháňky na černou zvěř. Ve výcviku má Karel Sedláček mladší 
štěně německého jagdterriera Maxe od Kamenské hory.
Pavlu Slunečkovi blahopřejeme k vítězství ve vrcholné soutěži 
českých fousků a ostatním loveckým kynologům hodně trpě-
livosti při výcviku a náročné a nesnadné práci se čtyřnohými 
pomocníky.

Karel Sedláček st.
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Mladí hasiči
Po  delší pauze jsme opět začali s  tréninky 
mladých hasičů, které se konají každé úterý 
od  16.30 hod. a  na  kterých se učíme hasič-
ským dovednostem. Mimo požární útok se 
učíme vázat uzly, motat hadice, poznávat 
topografické značky a  díky nim se orientovat 
v  mapě, určit azimut pomocí buzoly, základy 
zdravovědy a  spoustu dalšího. Protože jsou 
děti šikovné, absolvovali jsme několik soutěží 
a  Pochod Slováckým krajem. Tentokrát jsme 
putovali k replice větrného mlýnu v Jalubí.
Dále jsme se zúčastnili okresního kola hry 
Plamen v  Nedakonicích, kde jsme se umístili 
na krásném 7. místě. 
Další závody byly ve Veletinách, odkud jsme si 
odvezli pohár za 3. místo.
Zapojili jsme se do  soutěže Požární ochrana 
očima dětí, kde se Tadeáš Ševeček umís-
til na  krásném 2. místě a  Sandra Miková 
na 3. místě v kategorii výtvarných prací. Velká 
gratulace. 
Společně s SDH Rudice jsme absolvovali víken-
dové soustředění, na kterém jsme se zdokona-
lovali v dálkovém vedení vody a prohlubovali si 
znalosti ve zdravovědě, vázání uzlů a orientaci 
v terénu.

Společně s  několika dalšími sbory jsme se 
v Záhorovicích zúčastnili námětového cvičení, 
které spočívalo ve společném dálkovém vedení 
vody a  hašení požáru v  náročném terénu. 
Po  vyhlášení poplachu sirénou se natahuje 
dálkové vedení složené z hadic „B“ a požární 
stříkačky, na  konci je připraven rozdělovač 
a  útočné vedení z  hadic „C“, prostřednic-
tvím kterého dojde k uhašení požáru. Děti vše 
zvládly a zadaný úkol byl splněn na výbornou.
Jsme plni očekávání a budeme se připravovat 
na další závody, které nás čekají. 
Družstvo mladých hasičů tvoří Martin Ševe-
ček, Tadeáš Ševeček, Anežka Kulhanová, Sta-
nislav Fojtách, Radim Knotek, Eliáš Polášek, 
Marie Javorová, Sandra Miková, Iveta Pilková 
a Eliška Valášková. Všechny děti moc chválíme 
a těšíme se z jejich úspěchů.
Vedoucí mladých hasičů jsou Irena Knotková 
a Pavel Polášek.
Za vedoucí máme velkou radost, že jsou děti tak 
šikovné a že je hasičský sport baví.
Velké poděkování patří Obci Hradčovice, která 
nás podporuje, všem sponzorům a  kolektivu 
SDH Hradčovice.

Irena Knotková, vedoucí mladých hasičů

Prázdniny v SDH
Letní měsíce většinou znamenají pro SDH Hrad-
čovice přípravy na  soutěž v  požárním útoku 
a ukončení prázdnin. Letos se ale karta obrátila 
a 9. ročník soutěže O pohár starosty Obce Hrad-
čovice toto období otevíral. Snad se nám poda-
řilo do prázdnin vkročit tou pravou nohou. 
Soutěž, jako již tradičně, zahajovalo domácí 
družstvo mužů z  Hradčovic. S  časem 
17,93 s  moc spokojeno nebylo, ale i  tak to 
ve  výsledku stačilo na  pátou příčku. Katego-
rii mužů ovládlo družstvo z Velkého Ořechova 
s časem 16,40 s, který se stal i novým traťo-
vým rekordem. Celkem se  kategorie mužů 
účastnilo 31 družstev. 
Domácí družstvo žen po  zaváhání na  proudu 
ukončilo svůj požární útok s  časem 18,99 s, 
což jim zajistilo sedmou příčku. Kategorii žen 
ovládlo družstvo z Bohuslavic u Zlína s výsled-
ným časem 16,87 s. Celkem se kategorie žen 
účastnilo 19 družstev. 
K naší velké radosti byla slušná účast i v kate-
gorii dorostu, kde se účastnilo 6 družstev 
dorostenců a 6 družstev dorostenek. SDH Hrad-
čovice mělo v  letošním ročníku pouze druž-
stvo dorostenek, které se ale s krásným časem 
20,04 s umístilo na druhé příčce. Pohár za vítěz-
ství v této kategorii si odneslo družstvo z Poho-
řelic a  v  kategorii dorostenců to bylo družstvo 
z obce Želechovice-Paseky.
Krásně rozběhlé soutěžní odpoledne uzaví-
rala kategorie mužů nad 35 let, které se účast-
nilo 5 družstev. Závodníkům našeho týmu útok 
vyšel na  výbornou (jako za  mlada ) a  časem 

15,15 s  svou kategorii vyhráli a  odnesli si tak 
jediné první místo pro náš sbor. 
Po  celou dobu soutěže bylo pro všechny pří-
tomné připraveno bohaté občerstvení a  pro 
naše nejmenší i skákací hrad a pestrý program, 
kterým jsme s dětmi zahájili období volna. Pod 
taktovkou volejbalistů a včelařů bylo připraveno 
několik stanovišť s  úkoly a  soutěžemi všeho 
druhu. Počasí nám přálo, takže byl k velké spo-
kojenosti dětí i bazén. 
Tento ročník byl pro nás speciální, pro-
tože se poprvé soutěž O  pohár starosty Obce 

Hradčovice započítávala do  dvou požárních lig 
– jak do  Velké ceny Uherského Hradiště, tak 
do  Zlínské ligy požárního sportu. Odpovídal 
tomu i hojný počet družstev, který se toto slu-
nečné odpoledne rozhodl strávit s námi. Velmi si 
toho vážíme a doufáme, že jste si s námi tento 
den také užili. 
Závěrem patří velké poděkování Obci Hradčo-
vice, všem organizátorům a  sponzorům, bez 
kterých to nejde.

SDH Hradčovice

Hasičská soutěž.



9

Moc děkujeme za  to, že jste s námi v  tak hoj-
ném počtu hráli naši hru Po  stopách tajem-
ných strážců Hradčovic. Snad se nám podařilo 
vytáhnout vás ven od počítačů a  televizí. Dou-
fáme, že jste se při toulkách po okolí pobavili, 
něco nového se dozvěděli a  třeba i  našli nová 
místa, kam budete s rodiči nebo kamarády cho-
dit na procházky.
Odměnou za splnění úkolů Vám byl nejen dár-
kový balíček, ale také náhrdelník se všemi pří-
věsky. No a  pokud jde o  hlavní odměnu, výlet 
do  Permonia v  Oslavanech, z  vašich úsměvů 
na  fotkách je vidět, že pan starosta vybral 
cíl výletu opravdu dobře. Bludiště, voda, věž, 
zámek, nálada, parta, počasí – to všechno bylo 
úžasné.
Tak ještě jednou díky všem za účast a  ochotu 
s námi blbnout. 
P.  S. Už se můžete těšit na  hru novou, která 
se pomalu chystá. Bude o  trošku těžší a napí-
navější. Věříme, že se opět pobaví celá rodina. 
Vydáme se totiž hledat a budovat hrad Čovík!

Ahoj, Verča a Jirka

První hradčovský okenní adventní kalendář
Pojďme dětem (a snad i dospělým) zpříjemnit předvánoční čas.
Od 1. prosince se každý den ve večerních hodinách v některém z domů v obci rozsvítí číslo, označující aktuální datum. 
Hledáme 20 dobrovolníků, kteří jsou ochotni proměnit své okno v okénko z adventního kalendáře. Případní zájemci se mohou hlásit do 15. listo-
padu na emailovou adresu zshradcovice@zshradcovice.cz nebo vhodit lístek se vzkazem a kontaktem do školní poštovní schránky. Informativní 
schůzka bude následovat.
Povede se nám založit v obci hezkou novou tradici?  ZŠ

Po stopách tajemných stážců Hradčovic

Permonium.

Vítání občánků 14. října 2023.
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hodyhody
HradčovskéHradčovské

2023

Hradčovská a lhotská chasa spolu 
s obcí Hradčovice  
Vás srdečně zvou na 

Sobota 21. 10. 2023Sobota 21. 10. 2023
19:30 sál Obecního úřadu 

hodová zábava 
s tanečním pásmem hradčovské chasy 

k tanci a poslechu hrají DH Hradčovjanka,
 CM Cifra a MPS Hradčovice 

Neděle 22. 10. 2023Neděle 22. 10. 2023
9:30 kostel Všech svatých  

slavnostní mše 

10:30 náves před kostelem
vystoupení krojové chasy 

s DH Hradčovjanka  

12:00 obchůzka obce s vozením berana 
Lhotka - Súhrady - Dolní Konec - Ulička 
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Slavnosti vína.

Bistro – výročí 30 let od založení.Skatepark.

Oprava kříže.Drakiáda.
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Tábor Mikroregionu na návštěvě Hradčovic.

Kaplička ve Lhotce.

Zahrádkáři – Den obce.

Vkládání zprávy pro příští generace.


